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Zusammenfassung

        

          
Anliegen: In Kontrast zu bisherigen High-Risk-Studien über Kinder psychosekranker Eltern soll ein neuer Zugang zu den Schwierigkeiten betroffener Kinder mit sprachlich-narrativen Mitteln der Biografieforschung erprobt werden. Methode: Auf der Grundlage biografischer Interviews mit Betroffenen werden die Transkriptionstexte einer Sprachanalyse und hermeneutischen Interpretation zugeführt. Ergebnisse: In der sprachanalytisch-interpretativen Textarbeit lässt sich die spezifische Identitätsproblematik der Kinder und die realitätsbildende und biografieformende Ordnung der Sprache (gezeigt an Metonymie und Metapher) aufzeigen. Schlussfolgerungen: Unter Einbezug biografischer Forschung werden a) die kreativen Potenziale von Patienten und deren Kindern freigelegt und b) kann eine Relativierung psychischer Krankheiten im Feld einer symbolischen Praxis erreicht werden.


      
        
Self-Identity and Self-Impairment in Identity Disorders of Children of Parents Suffering from Psychoses

        

          
Objective: In contrast to previous high-risk studies of children of parents suffering from psychosis a new approach to the difficulties of affected children will be tested, using the linguistic and narrative tools of biography studies. Methods: The transcribed texts of biographical interviews of affected children will be analysed linguistically and hermeneutically through „close reading”. Results: The linguistic and interpretative study of these texts will demonstrate the children's specific problem of identity-formation and their construction of reality and biography through the order of language (as shown by their uses of metonymy and metaphor). Conclusions: By using the method of biographical research a) the creative potential of patients and their children is exposed, b) a qualified view of mental illnesses can be reached in the field of symbolic practice.
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